



ISSN 1009-9727

CN 46-1064/R

中国热带医学

ZHONG GUO REDAI YIXUE

2012年5月 第12卷 第5期 May 2012 Vol. 12. No.5

主管 中华人民共和国卫生部
主办 中华预防医学会
海南省疾病预防控制中心

CTM

CHINA
TROPICAL MEDICINE

中国科技核心期刊
美国化学文摘社期刊收录
Medline, Global Health等收录
中国核心期刊(遴选)数据库收录
中国生物医学文献数据库来源期刊
中国学术期刊综合评价数据库统计源期刊
《CAJ-CD规范》执行优秀期刊
中文科技期刊数据库全文收录
中国期刊全文数据库收录

ISSN 1009-9727

05>



中华预防医学会系列杂志

SERIAL JOURNAL OF CHINA PREVENTIVE MEDICINE ASSOCIATION

5

2012

中国热带医学

ZHONGGUO REDAI YIXUE

月刊 2001年创刊 第12卷 第5期 2012年5月18日出版

主管

中华人民共和国卫生部

主办

中华预防医学会

海南省疾病预防控制中心

编辑

中国热带医学编辑委员会

出版

中国热带医学杂志社

地址:中国海南省海口市海府路44号

邮政编码:570203

电话:(86)-0898-65377298、65326675

传真:(86)-0898-65322196(自动)

电子邮箱:ctmfff@163.com

ctmfff@vip.163.com

网址: <http://www.entropmed.com>

社长 杜建伟

主编 杜建伟

副主编 王善青、崔宜庆(常务)

编辑部主任 崔宜庆(兼)

副主任 符式刚

发行

中国热带医学杂志社

广告经营许可证:琼工商广字121号

中国标准刊号:ISSN 1009-9727

CN46-1064/R

印刷

海南世知印刷工业有限公司

定价

每期15.00元

全年12期共180.00元

订购

全国各地邮政局;邮发代号:84-20

邮购

中国热带医学杂志编辑部

中国海南省海口市海府路44号

邮编:570203

电话:0898-65377298、65326675

传真:0898-65322196(自动)

电子邮箱:ctmfff@163.com

2012年版权归中国热带医学杂志社所有
(如有印装质量问题请与编辑部联系更换)

目次

论 著

实验研究

- 猴艾滋病模型 CD28 家族 mRNA 动态变化及中药干预作用 何金洋,符林春,何浩岚,等(519)
- 实验模型下两种全基因组扩增技术对指纹 DNA 检验的效能 邓建强,刘宝琴,蔡继峰,等(524)
- 基质金属蛋白酶 1 体外释放试验对肺结核的诊断价值 鲁芝子,陈创夫,曹旭东,等(527)
- 旋毛虫在小鼠体内的发育及炎性细胞反应的动态观察 杨树国,钟萍,张光玉,等(530)
- 鼠抗早孕因子单克隆抗体的制备及鉴定 练玉银,吴晓亮,王家骥,等(532)
- 不同剂量环磷酸腺苷诱发 NIH 小鼠骨髓红细胞微核率的比较 冯媛瑜,魏莲,陈永忠,等(535)
- 叶下珠复方 II 号对肝星状细胞 TGF- β 1 及 I 型胶原的影响 赵敏,李常青,赵舫,等(538)
- 院内外环境分离金黄色葡萄球菌的耐药性及毒素基因检测 袁梦,袁月明,陈辉,等(542)
- 花椒挥发油对豚鼠耳部银屑病样病理改变的疗效 何洋,庞建新,谢果,等(545)

现场研究

- 中层取水防钉螺拦网的研究 黄铁昕,杭德荣,王志坚,等(548)
- 海南省 2010 年麻疹疫苗强化免疫活动 AEFI 监测与处置 曾雪霞,陈少明,莫少雄,等(552)
- 深圳市医务人员艾滋病检测咨询效果分析 罗珍霄,李岚,李真,等(556)
- 医院感染轮状病毒经济负担的病例对照研究 陈荣川,王木清(559)

| | |
|---|-----------------------|
| 深圳市 2007 ~ 2010 年疟疾流行特征分析 | 高世同, 谢旭, 李晓恒, 等(562) |
| 上海市嘉定区初治阳性肺结核诊断延误及其影响因素 | 张永, 陈国勇, 石国政, 等(565) |
| 新疆喀什地区 2010 年细菌耐药性监测分析 | 王怀振, 李际强, 杜希利, 等(568) |
| 苏州地区 2010 ~ 2011 年儿童临床分离肺炎链球菌耐药监测 | 吾金彪, 陶云珍, 王运中(571) |

临床研究

| | |
|--|-----------------------|
| PTEN 基因外显子片段缺失表达在鼻咽癌中的临床意义 | 梁艳芳, 曾今诚, 阮建波, 等(574) |
| 高分辨溶解曲线分析正常核型成人 AML 的 NPM1 基因突变 | 周薇, 陈建兰, 王汉平, 等(577) |
| 老年 2 型糖尿病合并脑卒中危险因素分析 | 全会标, 高勇义, 李唐瑛(579) |
| 湛江市尘肺病死亡危险因素的研究分析 | 张庆年, 钟茂耀, 吴木生, 等(582) |
| 高原地区 2 型糖尿病患者微血管病变与血液学相关分析 | 刘建强(585) |
| 6 种抗体联合检测类风湿性关节炎的临床意义 | 韩叶光, 许聪敏, 符生苗, 等(588) |
| Calpain - 10 基因多态性与黎族 2 型糖尿病胰岛素抵抗的关系 | 陈小盼, 宋钦华, 孙胜花, 等(591) |
| 血生化标志物联合检测对急性缺血性脑卒中的诊断价值 | 张庆侠, 王田园, 张然蓉, 等(593) |
| 左炔诺孕酮宫内缓释系统对增生过长子宫内膜结构的影响 | 翁梅英, 李琳, 冯淑英, 等(596) |
| 2 型糖尿病合并冠心病患者血糖变化与内皮功能的相关性 | 赵大坤, 吕肖锋, 程千鹏, 等(600) |
| 256 层螺旋 CT 后处理成像在胃间质瘤诊断中的应用特点 | 唐少虎, 韩向君(604) |
| 康莱特注射液治疗晚期非小细胞肺癌的临床疗效观察 | 张圣林, 刘春丽, 梁君伟, 等(607) |
| HIV/AIDS 患者外周血 EBV - DNA 检测结果分析 | 吴驰, 赖文杰, 陈建波, 等(609) |
| 广东顺德地区 180 例 β - 地中海贫血患儿基因诊断分析 | 梁瑞珍, 梁玉全, 阮淑韵(612) |

短篇论著

| | |
|--|-----------------------|
| 侵袭性念珠菌感染者 IgA 抗体检测的临床意义 | 叶伟成(615) |
| CO ₂ 激光联合 ALA 光动力治疗鲍温样丘疹病临床观察 | 吴伟伟, 黄瑞叶, 吴琼鸾, 等(617) |
| 深圳市南山区 2010 ~ 2011 年学校面制食品铝污染情况分析 | 胡永松, 朱凤, 李维克(619) |
| 闪光视觉诱发电位无创检测脑卒中颅内压的临床应用 | 吕波, 曾红科, 张秀浓, 等(621) |
| ACE 基因多态性与汉族扩张型心肌病的相关性 | 孔月琼, 云美玲, 王柱贤(623) |

研究进展

| | |
|----------------------------------|------------------|
| 拉沙热现状分析及研究进展 | 徐华, 史蕾, 徐云庆(625) |
| IL - 10 基因多态性与麻风易感性研究进展 | 陈小华(629) |
| 生长分化因子 GDF - 15 与心血管疾病 | 白帆, 陆士娟(633) |
| 雌激素受体 ER β 与大肠癌的研究进展 | 姚嘉(637) |

经验交流

- 兰索拉唑联合三联抗生素治疗消化性溃疡 46 例临床分析 吴健晖, 拜明军(641)
- 住院带状疱疹 516 例临床分析 王先文, 叶圣章, 冯娇娜, 等(643)
- 一起输入性疟疾疫情的调查及处理 全信斌, 郭发元, 林瑞玲, 等(645)
- 深圳市学龄前儿童贫血状况和种类调查分析 王瑞英, 谢浩俊(646)

其它

- 量和单位使用注意事项 本刊编辑部(523)
- 征订启事 本刊编辑部(636)

[期刊基本参数]CN46-1064/R*2001*m*A4*128*ch+cn*p*¥15.00*1500*44*2012-5

本期责任编辑:符式刚

CHINA TROPICAL MEDICINE

Monthly

Established in 2001

Volume 12, Number 5

May, 2012

Responsible Institution

Ministry of Health of the
People's Republic of China

Sponsors:

China Preventive Medicine Association
& Hainan Provincial Center for Disease
Control and Prevention

Editing:

The Editorial Board of China Tropical
Medicine

Address:

No. 44 Haifu Road, Haikou, Hainan
570203,

The People's Republic of China

Tel: (86) -0898-65377298, 65326675

Fax: (86) -0898-65322196 (Automatic)

E-mail: ctmfff@vip.163.com
ctmfff@163.com

website: <http://www.entropmed.com>

Director of Editorial Committee

DU Jian - wei

Editor-in-Chief:

DU Jian - wei

Managing Editor-in-Chief:

WANG Shan - qing, CUI Yi - qing

Chief of Editorial Department:

CUI Yi - qing

Printing

Hainan Shizhi Printing Industry Co. Ltd.

Price

Domestic: RMB 15.00 per issue

Overseas: \$ 10.00 per issue

Subscription: Local post office

Mail-order: The Editorial Department of
China Tropical Medicine

ISSN: 1009-9727

CN: 46-1064/R

CONTENTS

EXPERIMENTAL STUDY

Dynamic changes of CD28 family immune co - stimulatory molecular mRNA expression in SIV infected monkeys and intervention effects of Chinese Medicine. ... HE Jin - Yang, FU Lin - Chun, He Hal - mn, et al. (519)

Effects of two whole genome amplification methods for fingerprint samples' genotyping under two experimental model conditions.

..... DENG Jian - qiang, LIU Bao - qin, CAI Ji - feng, et al. (524)

Value of detection of matrix metalloproteinase1 *in vitro* in diagnosis of tuberculosis.

..... LU Zhi - zi, CHENG Chuang - fu, CAO Xu - dong, et al. (527)

Dynamic observation on development of *Trichinella spiralis* larvae and reaction of inflammatory cells in mice.

... YANG Shu - guo, ZHANG Ping, ZHANG Guang - yu, et al. (530)

Preparation and identification of murine monoclonal antibody against EPF.

..... LIAN Yu - yin, WANG Jia - ji, WU Xiao - liang, et al. (532)

Comparison of erythrocyte micronuclei frequency in NIH mouse thigh - bone marrow induced by different doses of cyclophosphamide.

..... FENG Yuan - yu, WEI Lian, CHEN Yong - zhong, et al. (535)

Impact of compound phyllanthus urinaria (CPU II) on the expression of TGF - β 1 and collagen I synthesis in hepatic stellate cells.

..... ZHAO Min, LI Chang - qing, ZHAO Fang, et al. (538)

Detection of antibiotic genes and toxic genes of *Staphylococcus aureus*.

..... YUAN Meng, YUAN Yue - ming, CHEN Hui, et al. (542)

Therapeutic effects of solution with essential Oil *Zanthoxylum Bungeanum* Maxim on psoriasis - like pathological changes of Guinea pig.

..... HE Yang, PANG Jian - xin, XIE Guo, et al. (545)

INVESTIGATION

Study on blocking network for *Oncomelania* snails via collecting water from middle layer.

..... HUANG Yi - xin, HANG De - rong, WANG Zhi - jian, et al. (548)

Analysis on AEFI surveillance and disposal of measles vaccine strengthening immunization activities in 2010 in Hainan Province.

..... ZENG Xue - xia, CHEN Shao - ming, MO Shao - xiong, et al. (552)

| | |
|---|--|
| Results of provider – initiated HIV testing and counselling in health facility in Nanshan District of Shenzhen. | LUO Zhen – zhou, LI Lan, Li Zhen, et al. (556) |
| Case – control study on economic burden of nosocomial rotavirus infection. | CHEN Rong – chuan, WANG Mu – qing. (559) |
| Epidemiological characteristics of malaria in Shenzhen areas im 2007 ~ 2010. | GAO Shi – tong, XIE Xu, LI Xiao – heng, et al. (562) |
| Study on diagnostic delays and factors influencing accessibility to diagnosis in initially treated smear positive tuberculosis patients in Jiading District, Shanghai. | ZHANG Yong, CHEN Guo – yong, SHI Guo – zheng, et al. (565) |
| Surveillance of antibiotic resistance in Kashi Prefecture, Xinjiang Uygur Autonomous Region in 2010. | WANG Huai – Zhen, LI Ji – Qiang, DU Xi – Li, et al. (568) |
| Surveillance on antimicrobial resistance of <i>Streptococcus pneumoniae</i> isolated from children in Suzhou Area. | WU Jin – biao, TAO Yun – zhen, WANG Yun – zhong. (571) |

CLINICAL RESEARCH

| | |
|---|--|
| Clinical significance of loss expression of PTEN mRNA in nasopharyngeal carcinoma. | LIANG Yan – fang, ZENG Jin – cheng, RUAN Jian – bo, et al. (574) |
| Detection of the NPM1 mutation in adult acute myeloid leukemia with a normal karyotype by high resolution melting curve analysis. | ZHOU Wei, CHEN Jian – lan, WANG Han – ping, et al. (577) |
| Risk factors associated with cerebral stroke in seniole type 2 daibetes militus patients. | QUAN Hui – biao, GAO Yong – yi, LI Tang – ying. (579) |
| Risk factors assoicated with death of pneumoconiosis patients in Zhanjiang City. | ZHANG Qing – nian, ZHONG Mao – yao, WU Mu – sheng, et al. (582) |
| Correlation of microvascular changes with hemotological change in type 2 diabetic patients in plateau areas. | LIU Jian – qiang. (585) |
| Clinical significance of combined detection of six kinds of antibodies in rheumatoid arthritis patients. | HAN Ye – guang, XU Cong – min, FU Sheng – miao, et al. (588) |
| Relationship between polymorphism of calpain – 10 gene 44 single nucleotide and insulin resistance in type 2 diabetic patients of Li minorities in Hainan. | CHEN Xiao – pan, SONG Qin – hua, SUN Sheng – hua, et al. (591) |
| Value of joint detection of blood biochemical markers in diagnosis of acute ischemic stroke. | ZHANG Qing – xia, WANG Tian – yuan, ZHANG Ran – rong, et al. (593) |
| Effect of LNG – IUS on endometrial ultrastructure. | WENG Mei – ying, LI Lin, FENG Shu – ying, et al. (596) |
| Correlation of changes of glucose fluctuation with endothelium – dependent flow – mediated dilation in type 2 diabetic patients with coronary heart disease. | ZHAO Da – kun, LV Xiao – feng, CHENG Qian – peng, et al. (600) |
| Application of 256 layer spiral CT post – processing technique in the diagnosis of gastric stromal tumor. | TANG Shao – hu, HAN Xiang – jun. (604) |
| Clinical efficacy of kanglaite injection in treatment of advanced non – small – cell lung cancer. | ZHANG Sheng – lin, LIU Chun – li, LIANG Jun – wei et al. (607) |
| Results of detection of Epstein – Barr virus DNA in peripheral blood of HIV/AIDS patients. | WU Chi, LAI Wen – jie, CHEN Jian – bo, et al. (609) |

Analysis on types of gene mutation in 180 cases of children with β - thalassemia in Shunde Area of Guangdong. ...
..... LIANG Rui - zhen, LIANG Yu - quan, RUAN Shu - yun. (612)

SHORT ARTICLE

Clinical significance of detection of IgA antibody in diagnosis of invasive *Candida albicans* from cancer patients. ...
..... YE Wei - cehng. (615)

Clinical effect of CO₂ laser combined with topical 5 - aminolevulinic acid - photodynamic therapy for Bowenoid papulo-
sis. WU Wei - wei, HUANG Rui - ye, WU Qiong - luan, et al.. (617)

Survey of aluminum pollution in the flour products in school canteens of Nanshan Districts in Shenzhen in 2010 ~2011.
..... HU Yong - song, ZHU Feng, LI Wei - ke. (619)

Clinical application of flash visual evoked potential in measurement of intracranial pressure.
..... Lü Bo, ZENG Hong - ke, ZHAHG Xiu - nong, et al. (621)

Correlatlon of polymorphism of the ACE gene with dilated cardiomyopathy in Han nationality.
..... KONG Yue - qiong, YUN Mei - ling, WANG Gui - xian. (623)

RESEARCH PROGRESS

A Review on the epidemic status and the research of Lassa virus. XU Hua, SHI Lei, XU Yun - qing. (625)

IL - 10 gene polymorphisms and leprosy susceptibility. CHEN Xiao - hua. (629)

Correlation of GDF - 15 with cardiovascular disease. BAI Fan, LU Shi - juan. (633)

Progress in research of estrogen receptor beta and colorectal cancer. YAO Jia. (637)

EXPERIENCE EXCHANGE

Effect of lansoproazole combined with two other antibiotics on digestive ulcer.
..... WU Jian - hui, BAI Ming - jun. (641)

Clinical analysis of 516 herpes zoster inpatients.
..... WANG Xian - wen, YE Sheng - zhang, FENG Jiao - na, et al. (643)

Survey of an imported malaria infection in Rongxian County of Yulin City.
..... Quan Xin - bin, Guo Fa - yuan, Lu Yao - juan. (645)

Survey of anaemia in preschool children in Shenzhen City. WANG Rui - ying, XIE Hao - jun. (646)